
Rada Miasta Jarosławia 

37-500 Jarosław, Rynek 1 

Nagranie dźwiękowe z obrad 

LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 19 lutego 2024 r. 
— stanowi załącznik nr 1 do protokołu - 

OA.0002.2.2024 

Protokół nr LXXIV/2024 
z LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia 

Jarosław, dnia 19 lutego 2024 roku 
Urząd Miasta Jarosławia, Rynek 1, sala narad 

Ad I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia VIII kadencji (2018—2024) 

otworzył © godz. 9.13 przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka. Po 
powitaniu oświadczył, iż sesja została zwołana w oparciu o art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym oraz $53 ust. 4 Statutu Gminy Miejskiej Jarosław. Zgodnie 
z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 19 radnych, co stanowi kworum, pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu). 
Nieobecni radni: Piotr Baran i Anetta Makarska. 

W obradach uczestniczyli również: 

1. Burmistrz Miasta Jarosławia - Waldemar Paluch, 

sekretarz miasta — Magdalena Kapusta, 

skarbnik miasta — Anna Gołąb, 

radca prawny — Mariusz Prychocin, 

dyrektor MOPS — Agnieszka Kruba-Nieckarz, 

prezesi spółek: PGKiM-Franciszek Gołąb, PWiK — Andrzej Wysocki, 

dyrektorzy wydziałów Urzędu Miasta Jarosławia — BBM (Małgorzata Młynarska), 

WIT (w zastępstwie dyrektora insp. Robert Bembnowicz, Marta Płoszaj i Magdalena 
Lasek), GKN (Grażyna Strzelec), SO (Lesław Strohbach), WOS (Renata 
Chlebowska), BSFiOI (Edyta Pytko). 

(lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
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Ad II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że porządek obrad 

wraz z projektami uchwał został radnym przesłany elektronicznie w czwartek tj. 
15 lutego 2024 r. Do porządku obrad wpisano 11 projektów uchwał. 

Proponowany porządek obrad: 
I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Ill. Podjęcie uchwał: 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe 
transportu zbiorowego na terenie Miasta Jarosławia, 

2) w sprawie wprowadzenia Programu "Jarosławska Karta Mieszkańca", 
3) w sprawie budżetu obywatelskiego Gminy Miejskiej Jarosław, 

4) w sprawie ustanowienia ograniczonych praw rzeczowych, 
5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 
6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 
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7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 

8) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 
9) wsprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok bu- 

dżetowy w związku z realizacją projektu pn. "Nadbudowa i przebudowa Hali 
sportowo-widowiskowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Jarosławiu" 
w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

strategicznych - edycja ósma, 
10)w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego oraz na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 
11) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

IV. Zakończenie obrad. 

-porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu, 
-pismo znak: OA.0002.2.2024 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu, 

-ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka przypomniał, że sesję zwołano w trybie 
nadzwyczajnym, zatem zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym ,, Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej w trybie określonym w ust. 3 stosuje się 
przepis ust. la (bezwzględna większość głosów ustawowego składu rady) z tym, że dodatkowo 
wymagana jest zgoda wnioskodawcy”, czyli w tym przypadku Burmistrza Miasta. 

Radni Marcin Nazarewicz oraz Wiesław Strzępek zapytali, czy planowana na dzień 26 lutego 
2024 roku robocza sesja, której tematem wiodącym ma być przegląd stanu mienia komunalnego, 

zasobów mieszkaniowych i lokalowych, odbędzie się zgodnie z harmonogramem planu pracy 
Rady Miasta Jarosławia na rok 2024. 

Na pytanie przewodniczącego rady Szczepana Łąki, czy ktoś chciałby złożyć jakiś wniosek 

zgłosili się: 

e radny Marcin Nazarewicz — wnioskując, aby 10 projektów dzisiejszej sesji (które nie 
wymagają trybu nadzwyczajnego) przenieść na sesję zwykłą 26 lutego 2024 roku oraz 
aby do porządku obrad dzisiejszej sesji wprowadzić punkt dotyczący przeglądu mienia 

stanu komunalnego i zasobów mieszkaniowych oraz wolne wnioski i informacje, 

e radny Wiesław Strzępek, aby przewodniczący rady miasta zwołał sesję w normalnym 
trybie na poniedziałek 26 lutego 2024 roku. 

Burmistrz Miasta Jarosławia Waldemar Paluch, jako wnioskodawca dzisiejszej sesji 
(zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminny) wyraził zgodę 
na zmianę porządku obrad LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia. 

Przewodniczący rady Szczepan Łąka poinformował, że punkt dotyczący przeglądu stanu 
mienia komunalnego, zasobów mieszkaniowych i lokalowych będzie omawiany podczas 

marcowej sesji roboczej (18 marca). 
Swoje obawy w kwestii omawiania dwóch obszernych zagadnień na sesji marcowej tj. 
przeglądu stanu mienia komunalnego, zasobów mieszkaniowych i lokalowych oraz informacji 

na temat rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta Jarosławia wraz 
z omówieniem działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jarosławiu wyraził 
radny Marcin Nazarewicz argumentując poważną i obszerną tematyką zagadnień. Dopytał 
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również o uchwały, które pilnie wymagały podjęcia decyzji o zwołaniu sesji w trybie 
nadzwyczajnym. 

Burmistrz Miasta Jarosławia Waldemar Paluch w odpowiedzi poinformował, że zgodnie 
z obowiązującym regulaminem nie ma czegoś takiego, jak sesja nadzwyczajna. Burmistrz 

mając potrzebę podjęcia przez Radę Miasta Jarosławia pilnych uchwał (np. dotyczącej kwestii 
dojazdu do terenów PKP czy modernizacji hali sportowej) złożył do przewodniczącego 
stosowny wniosek o zwołanie sesji. 

Radny Mariusz Walter poinformował, że kwestie związane z terenami należącymi do PKP 
już kilkakrotnie były omawiane na sesjach rady miasta, w związku z tym dziwi się sytuacji, że 
akurat ta uchwała wymagała zwołania sesji w trybie nadzwyczajnym. 

Radny Wiesław Strzępek dopytał burmistrza miasta, na jakim regulaminie burmistrz opierał 

się informując radnych, że nie ma czegoś takiego, jak sesja nadzwyczajna, skoro radni 
otrzymali zaproszenie od przewodniczącego rady na sesję nadzwyczajną. Ponadto statut Gminy 

Miejskiej Jarosław mówi o zwoływaniu sesji w trybie regulaminowym, czyli planowanym oraz 
nadzwyczajnym. Informacje uzupełnił radny Piotr Kozak cytując zapis statutu $ 53 ust. 4, 

który stanowi: „Sesje nadzwyczajne są zwoływane w przypadkach przewidzianych w art. 20 ust. 
3 ustawy o samorządzie gminnym". 

Radny Mariusz Walter podkreślił, że uchwały na dzisiejszą sesję nadzwyczajną nie wymagają 

trybu pilnego, a być może sesja została zwołana w tym trybie, aby uniknąć punktu wolne 
wnioski i informacje. 

Radny Wiesław Strzępek zaznaczył również, że złożony przez niego wniosek o zwołanie sesji 
w trybie normalnym na dzień 26 lutego 2024 roku nie wymaga poparcia bezwzględnej 
większości głosów radnych, gdyż nie dotyczy zmiany porządku obrad. 

W związku z powyższym oraz wobec braku innych zgłoszeń przewodniczący Rady Miasta 
Jarosławia Szczepan Łąka poddał pod głosowanie: 

e wniosek radnego Marcina Nazarewicza, aby 10 projektów dzisiejszej sesji (które 
nie wymagają trybu nadzwyczajnego) przenieść na sesję zwykłą 26 lutego 2024 roku 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 
„za”-6, 

„przeciw ” - 11, 

„wstrzymał się” - 2, 

odrzuciła ww. wniosek, aby 10 projektów dzisiejszej sesji (które nie wymagają trybu 
nadzwyczajnego) przenieść na sesję zwykłą 26 lutego 2024 roku. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 

e wniosek radnego Marcina Nazarewicza, aby do porządku obrad dzisiejszej sesji 
wprowadzić punkt dotyczący przeglądu mienia stanu komunalnego i zasobów 

mieszkaniowych oraz wolne wnioski i informacje 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 

„Za”-7, 
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„przeciw” - ll, 
„wstrzymał się” - 1, 

odrzuciła ww. wniosek, aby do porządku obrad dzisiejszej sesji wprowadzić punkt dotyczący 

przeglądu mienia stanu komunalnego i zasobów mieszkaniowych oraz wolne wnioski 

i informacje 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

e wniosek radnego Wiesława Strzępka, aby przewodniczący rady miasta zwołał sesję 
w normalnym trybie na poniedziałek 26 lutego 2024 roku 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 

„za”-6, 

„przeciw” - 11, 
„wstrzymał się” - 2, 

odrzuciła ww. wniosek, aby przewodniczący rady miasta zwołał sesje w normalnym trybie na 
poniedziałek 26 lutego 2024 roku 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Wobec braku uwag do proponowanego porządku Rada Miasta Jarosławia 
w obecności 19 radnych ustaliła, że porządek obrad nadzwyczajnej sesji w dniu 

19 lutego 2024 r. będzie się przedstawiał następująco: 

I. Proponowany porządek obrad: 
II. _ Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

III. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

IV. Podjęcie uchwał: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe 

transportu zbiorowego na terenie Miasta Jarosławia, 

2) w sprawie wprowadzenia Programu "Jarosławska Karta Mieszkańca", 

3) w sprawie budżetu obywatelskiego Gminy Miejskiej Jarosław, 
4) w sprawie ustanowienia ograniczonych praw rzeczowych, 

5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 
6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 
7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 
8) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok 

budżetowy w związku z realizacją projektu pn. "Nadbudowa i przebudowa Hali 
sportowo-widowiskowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Jarosławiu" 

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji strategicznych - edycja 

ósma, 
10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego oraz na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

11) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

IV. Zakończenie obrad. 
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Ad IV Podjęcie uchwał: 

1/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe transportu 

zbiorowego na terenie Miasta Jarosławia — projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że zmiany 

w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe transportu zbiorowego na terenie 
Miasta Jarosławia są uwarukowane wprowadzeniem programu Jarosławskiej Karty Miejskiej. 
Utworzony zostanie system zniżek, ulg i uprawnień, który ma na celu prawidłowe 

funkcjonowanie programu „Jarosławska Karta Miejska” w rożnych obszarach, miedzy innymi 
w oświacie, kulturze, sporcie, turystyce, handlu i usług, pomocy społecznej i transporcie. 
Wprowadzenie darmowego transportu dla mieszkańców Gminy Miejskiej Jarosław ułatwi 

wprowadzenie programu, a zaproponowane zmiany pozwolą na dostosowanie uchwały do 

planowanego usprawnienia, zwiększenia efektywności i przejrzystości tworzonego programu. 

Radny Wiesław Strzępek podkreślił, że wcześniej składane wnioski o odłożenie tych 

projektów uchwał do prac komisji były zasadne, gdyż zawierają one błędy. W uchwale nr 
94/X1II/2011 Rady Miasta Jarosławia z dnia 30 maja 2011 r. w sprawie ustalenia cen 

urzędowych za usługi przewozowe transportu zbiorowego na terenie Miasta Jarosławia w $ 6 

ust. 2 jest ujętych 6 punktów, a w projekcie uchwały na druku nr 1 przedłożonym na dzisiejszą 
sesję w $ 1 jest dopisany punkt 9, brakuje zatem punktów 7 i 8. Radny Wiesław Strzępek 

zasugerował wnioskodawcom o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały na druku nr 
I i wpisanie punktu 7 zamiast punktu 9. 

W odpowiedzi sekretarz miasta Magdalena Kapusta poinformowała, że przywoływana 

uchwała w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe transportu zbiorowego na 
terenie Miasta Jarosławia była już kilkakrotnie zmieniana, a ostatnia zmiana (ósma) nastąpiła 
27 listopada 2023 roku i dotyczyła korzystania z transportu miejskiego przez pracowników 

socjalnych. Proponowana zatem dzisiaj zmiana zawarta w projekcie uchwały na druku nr 1- 
oznaczona jako dziewiąta - jest zgodna z wprowadzonymi wcześniej w tej uchwale zmianami. 

Radny Mariusz Walter zapytał, czy w związku z tym, że w uchwale o transporcie zbiorowym 

z 2011 roku dokonano już szereg zmian, nie byłoby zasadnym dostarczenie radnym jednolitego 
tekstu projektu uchwały na druku nr 1 uwzględniającego wszystkie następujące po sobie zmiany. 
Zapytał również, czy na bezpłatne przejazdy dla mieszkańców są zabezpieczone środki 
w budżecie i czy miasto posiada jakieś wolne środki, bo od dłuższego czasu mówi się, iż nie 

ma pieniędzy. Prowadzone są oszczędności w wielu obszarach, m.in. wyłączanie lamp 
ulicznych. 

Sekretarz miasta Magdalena Kapusta poinformowała, że w związku z wprowadzeniem 
wielu zmian, w kolejnych miesiącach zostanie przygotowany tekst jednolity procedowanej 
uchwały. 

Burmistrz Miasta Jarosławia Waldemar Paluch poinformował, że Gmina Miejska Jarosław 

podjęła działania mające na celu wprowadzenie bezpłatnego transportu dla mieszkańców 
Jarosławia. Przez ostatnie lata były wprowadzane różne działania z tym związane, które miały 
na celu doprowadzenie do stworzenia programu, nad którym dzisiaj pochyla się Rada Miasta 
Jarosławia. Poprzedzone to wszystko było przeprowadzeniem audytu rozwoju komunikacji 
miejskiej na terenie miasta, który wskazał, że aby można było wprowadzić bezpłatny transport 
należy wprowadzić wiele zmian i te zmiany przez ostatnie lata się zadziały, chociażby poprzez 
ograniczenie kosztów związanych z połączeniem spółek miejskich. Kolejnym etapem jest 
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wprowadzenie karty miejskiej, która ma na celu skomunikowanie z mieszkańcami, zwiększenie 
korzystania z autobusów komunikacji miejskiej, mniejsze korki w mieście, a w konsekwencji 

poprawę jakości powietrza. Gmina Miejska Jarosław pozyskała również środki na zakup 
nowych autobusów elektrycznych w 100% finansowanych ze środków norweskich. Pierwszy 

nowoczesny autobus będzie jeździł po ulicach Jarosławia już na wiosnę br. (pod koniec marca 
lub początkiem kwietnia), natomiast kolejne będą docierały jeszcze w tym i następnych latach. 
W tej chwili budowane jest nowoczesne centrum przesiadkowe przed dworcem głównym PKP. 
W budżecie na rok 2024 zabezpieczone zostały środki na wprowadzenie darmowej komunikacji 
dla mieszkańców. Wszystkie oszczędności i wprowadzone zmiany pozwolą na wprowadzenie 
w dniu 1 kwietnia 2024 roku bezpłatnej komunikacji dla mieszkańców. 

Radny Wiesław Strzępek podkreślił, że skoro już wcześniej nastąpiły zmiany w uchwale 
źródłowej (które zwiększyły liczbę punktów do 8) należało dodać w projekcie uchwały na 

druku nr I słowa: „ze zmianami” lub podać tę informację w uzasadnieniu. Radni nie mieliby 
wątpliwości, że wprowadzany punkt 9 jest właściwy. Dodatkowo według radnego Wiesława 
Strzępka chęć wprowadzenia przez burmistrza bezpłatnego transportu jest jedynie celem 

propagandowym, gdyż wszyscy pamiętają, ile trzeba było dokładać pieniędzy z budżetu miasta 
do komunikacji miejskiej. Jeśli burmistrz zamierza „pobudzić lokalny transport miejski” to 

powinien go usprawnić, a nie wprowadzać tylko i wyłącznie hipokryzją bezpłatne przejazdy, 
które tak naprawdę nie będą bezpłatne. 

W odniesieniu do powyższego burmistrz miasta Waldemar Paluch zwrócił uwagę, że jeszcze 
5 lat temu radny Wiesław Strzępek był zdecydowanym zwolennikiem wprowadzenia bezpłatnej 
komunikacji, a dzisiaj, kiedy radny cyt. „siedzi troszkę gdzie indziej”, mówi o celu 

propagandowym. Burmistrz podkreślił, że jeżeli 80 czy 90 % wydatków na komunikację 
publiczną do tej pory miasto wydatkowało z budżetu miasta, a tylko między 10-20% pochodziło 

ze sprzedaży biletów - to oznacza, że praktycznie nic się nie zmieniło. Z bezpłatnych 
przejazdów mają korzystać tylko i wyłącznie mieszkańcy Jarosławia, natomiast osoby spoza 

w dalszym ciągu będą musiały kupować bilety. Wprowadzenie bezpłatnego transportu 
publicznego zachęci mieszkańców do skorzystania z przejazdu komunikacją miejską, gdyż nie 

będą musieli szukać miejsc, w których można zakupić bilet, tylko będą mogli wsiąść do 
każdego jednego autobusu i podjechać nawet jeden lub dwa przystanki. 

Radny Mariusz Walter zaznaczył, że to mieszkańcy utrzymują miasto, bo to oni płacą podatki. 

W swojej wypowiedzi nawiązał również do zasadności przywrócenia linii autobusowej nr 12, 
która jeździła trasą; Plac Mickiewicza — ul. Tarnowskiego — rondo Szówsko — Koniaczów — 

Makowisko, która znacznie zmniejszyłaby korki spowodowane trwającym remontem ulicy 
Tarnowskiego i odciążyłaby ruch na moście rzeki San. 

Burmistrz Miasta Jarosławia Waldemar Paluch poinformował, że w żadnym mieście 

komunikacja miejska nie jest w 100% finansowana ze sprzedaży biletów tylko z budżetu danej 
gminy. Zgodnie z obowiązującymi przepisami, które weszły w życie kilka lat temu, gmina nie 

może finansować przewozu osób na terenie innej gminy przez co miejskie autobusy nie jeżdżą 
nie tylko do Makowiska, ale też Pruchnika, Pełkiń, czy Wiązownicy. Miasto nie może dopłacać 
do takiej komunikacji, ale mogą to zrobić włodarze tych gmin poprzez dopłatę do przewozu 

osób z danej gminy. Mieszkańcy wspomnianych wyżej gmin byli zainteresowani korzystaniem 
z przejazdów miejskimi autobusami, były prowadzone rozmowy w tym zakresie z poprzednim 
wójtem Gminy Jarosław, ale niestety nie było wtedy woli i dlatego te linie autobusowe zostały 

zlikwidowane. Jeśli włodarze tych gmin podejmą stosowne rozmowy w kwestii 

dofinansowania transportu — to jest możliwość przywrócenia tych linii. 

Sekretarz miasta Magdalena Kapusta w uzupełnieniu swojej poprzedniej wypowiedzi 
poinformowała, że zobowiązała się do przygotowania tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
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ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe transportu zbiorowego na terenie Miasta 
Jarosławia, a nie do wydawania wytycznych czy rozporządzeń ponieważ takich kompetencji 

nie posiada ani organ stanowiący ani wykonawczy. 

Radny Piotr Kozak poprosił o wyjaśnienie, czy projekt uchwały na druku nr 1 był 
konsultowany ze związkami zawodowymi, gdyż takiej informacji nie uwzględniono 

w dołączonym do projektu uzasadnieniu. 

Sekretarz miasta Magdalena Kapusta oświadczyła, że procedowany projekt uchwały był 
konsultowany z organizacjami związkowymi tj. Zarządem Regionu Ziemia Przemyska NSZZ 

„Solidarność”, Ogólnopolskim Porozumieniem Związków Zawodowych Rada OPZZ 

Województwa Podkarpackiego, Podkarpackim Forum Związków Zawodowych oraz 
Zakładową Organizacją Związkową NSZZ Ciepłowników w Polsce. Wszystkie opinie były 
pozytywne, nie wniesiono żadnych propozycji zmian. 

Radny Marcin Nazarewicz zwrócił uwagę, że w 2019 roku Rada Miasta Jarosławia podjęła 

uchwałę, która dotyczyła wieloletniej umowy na transport zbiorowy, jaką miasto miało 
podpisać z MZK. W przedmiotowej uchwale przewidziano, że wydatki będą wykraczały poza 

rok budżetowy 2019 aż do roku 2029. Na rok 2024 zaplanowano wówczas 3mln 552 tys. zł, 
a dzisiaj jest mowa o kwocie 4 mln 200 tys. zł. Różnica wynosi około 700 tys. zł zatem nasuwają 
się pytania, czy burmistrz szacuje taki koszt, jeśli chodzi o wprowadzenie bezpłatnego 
transportu; czy 700 tys. zł to dotychczasowy wpływ ze sprzedaży biletów, który pokrywał część, 

której nie dotowała gmina. Radny podkreślił, że transport publiczny zbiorowy jest 

obowiązkiem własnym gminy i rada miasta ustala wysokość dopłaty dla spółki, która wykonuje 
to zadanie. Przez lata liczono to w ten sposób, że od kosztu, jaki w ciągu roku gmina ponosiła 

na działalność spółki odejmowano wpływ z biletów i na tej podstawie gmina wypłacała różnicę. 
Obecnie proponuje się wprowadzić taką zasadę, że właściwie wszystko będzie pokrywane 
z budżetu gminy, a za bilet zapłacą jedynie osoby, które nie są mieszkańcami Jarosławia. Radny 
dopytywał, czy zrobiono rozeznanie, ile tak naprawdę ostatecznie to zadanie będzie kosztowało 
miasto. Przypomniał, że 5 lat temu też był zwolennikiem wprowadzenia bezpłatnego transportu 

i nadal jest, bo to jest bardzo dobre rozwiązanie, niemniej kilka lat temu mówiono, że zostaną 
wprowadzone działania, które spowodują oszczędności i w ramach tych oszczędności będzie 

można pokryć koszty związane z brakiem wpływu ze sprzedaży biletów. Prezes PWiK, który 
przejął MZK powinien przedstawić radnym, jak wygląda sytuacja finansowa po pierwszym 
roku. Czy dzięki temu, że przeprowadzono fuzję, spółka zaoszczędziła, ile zaoszczędziła, jakie 

są wyniki fuzji i czy faktycznie zadanie, które ma być teraz wprowadzone będzie wynikało 
z oszczędności, jakie udało się wypracować. 

Burmistrz Miasta Jarosławia Waldemar Paluch zwrócił uwagę, że kilka lat temu została 

podpisana 10-letnia umowa z Miejskim Zakładem Komunikacji, która nadal obowiązuje. 
Wyliczenia kosztów zawarte w umowie były prognozą, bo wiadomo, że wszystko się zmienia 
chociażby ze względu na inflację. W budżecie miasta w całości są zabezpieczone środki, więc 

nie ma żadnego problemu, aby projekt bezpłatnej komunikacji miejskiej dla mieszkańców miał 
się nie udać. 

Radny Marcin Nazarewicz zgłosił wniosek, aby z uwagi na nadzwyczajny tryb dzisiejszej 
sesji nie ograniczać liczby wystąpień radnych. 

Radny Jarosław Litwiak zgłosił wniosek, aby z uwagi na nadzwyczajny tryb dzisiejszej sesji 
oraz fakt, iż nie odbyły się posiedzenia komisji rady zwiększyć ilość wystąpień radnych 
z dwóch do trzech. 

Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz zaznaczyła, że celem wprowadzenia darmowej 
komunikacji jest przede wszystkim zachęceniem mieszkańców do korzystania z komunikacji 
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zbiorowej. Wielokrotnie w rozmowach z mieszkańcami można było usłyszeć, że jarosławskie 
autobusy wożą „„powietrze” dlatego projekt ten jest dobrym krokiem w celu wyeliminowania 

tego zjawiska. 

Wobec powyższego, przewodniczący rady Szczepan Łąka poddał pod głosowanie: 

e wniosek radnego Marcina Nazarewicza, aby z uwagi na nadzwyczajny tryb 
dzisiejszej sesji nie ograniczać liczby wystąpień radnych 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 
„Za”-7, 

„przeciw ” - 12, 

„wstrzymał się” - brak, 
odrzuciła ww. wniosek, aby z uwagi na nadzwyczajny tryb dzisiejszej sesji nie ograniczać 

liczby wystąpień radnych 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu. 

e wniosek radnego Jarosława Litwiaka, aby z uwagi na nadzwyczajny tryb dzisiejszej 
sesji oraz fakt, iż nie odbyły się posiedzenia komisji rady zwiększyć ilość wystąpień 

radnych z dwóch do trzech 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 
„za”-18, 

„przeciw”-l, 

„wstrzymał się ” - brak, 

przyjęła ww. wniosek, aby z uwagi na nadzwyczajny tryb dzisiejszej sesji oraz fakt, iż nie od- 
były się posiedzenia komisji rady zwiększyć ilość wystąpień radnych z dwóch do trzech 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Radny Wiesław Strzępek zgłosił wniosek, aby w $ 1 po słowach; „30 maja 2011 r.” dopisać 
„z późniejszymi zmianami”. Ostatecznie radny wycofał swój wniosek. Ponadto zaznaczył, że 

burmistrz nie powinien liczyć na współpracę ościennych gmin w kwestii dofinansowania do 

przejazdów autobusami miejskimi, gdyż tamtejsze samorządy zawarły już porozumienie 
z PKS-em za symboliczne 10%. 

Radny Piotr Kozak złożył wniosek, aby w par. I po słowach: "na terenie miasta Jarosławia" 
dopisać w nawiasie: "(Dz. Urz.Woj. Podkarp. z 2011 r., nr 87, poz. 1456 z późniejszymi 

zmianami)". 

Radca prawny Mariusz Prychocin zgodził się z propozycją radnego Piotra Kozaka. 

Radny Mariusz Walter podkreślił, że źródłami, które zwiększały dochód gminy, przez co były 

większe możliwości w planowaniu tegorocznego budżetu — to niestety przede wszystkim 
wpływy z podatków i różnych innych opłat. 

Wobec powyższego przewodniczący rady Szczepan Łąka poddał pod głosowanie wniosek: 

e wniosek radnego Piotra Kozaka, aby w par. 1 po słowach: "na terenie miasta 

Jarosławia" dopisać w nawiasie: "(Dz. Urz.Woj. Podkarp. z 2011 r., nr 87, poz. 1456 
z późniejszymi zmianami)”. 
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Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 
„za”-18, 

„przeciw” - brak, 
„wstrzymał się” - 1, 

przyjęła ww. wniosek, aby w par. I po słowach: "na terenie miasta Jarosławia" 

dopisać w nawiasie: "(Dz. Urz.Woj. Podkarp. z 2011 r., nr 87, poz. 1456 z 
późniejszymi zmianami)”. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 1 z przyjętą poprawką . 

Rada Miasta w obecności 19 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —19, „przeciw” — brak, „wstrzymał się” —brak 

podjęła uchwałę nr 970/LXX1V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe transportu 

zbiorowego na terenie Miasta Jarosławia — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu, uchwała nr 

970/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

O godz. 10.27 obrady sesji opuścili radny Sebastian Kogut i radny Jarosław Litwiak 

2/ w sprawie wprowadzenia Programu "Jarosławska Karta Mieszkańca”- projekt stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że program pn. 
„Jarosławska Karta Mieszkańca" jest elementem polityki społecznej realizowanej przez Gminę 
Miejską Jarosław. Ma na celu promocję Gminy Miejskiej Jarosław, jako miejsca atrakcyjnego 

do życia i osiedlania się, poprawę warunków życia mieszkańców, promocję kultury fizycznej 
i aktywnego wypoczynku, rozwój kultury lokalnej, integrację społeczności lokalnej, 

zwiększenie dostępności do obiektów użyteczności publicznej, zwiększenie dostępności do 
wydarzeń kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych, jak również do transportu miejskiego. 

Realizowany będzie w siedmiu obszarach tj. oświata, kultura, sport i rekreacja, turystyka, 
handel i usługi, pomoc społeczna oraz transport miejski. „Jarosławska Karta Mieszkańca” ma 
na celu zachęcenie osób spoza Jarosławia do osiedlania się na terenie miasta, jak również do 
korzystania przez mieszkańców z oferty lokalnych instytucji i partnerów, oraz do korzystania 

ze środków komunikacji miejskiej, co przyczyni się do zmniejszenia ruchu samochodów 
osobowych, a tym samym do poprawy jakości powietrza. W ramach programu pn. „Jarosławska 
Karta Mieszkańca” stworzony zostanie system zniżek, ulg, preferencji i uprawnień, których 

potwierdzeniem będzie Jarosławska Karta Miejska wydawana w formie mobilnej lub 
tradycyjnej/plastikowej. Jarosławska Karta Miejska jest działaniem określonym w projekcie 
pn. „JarosLove — z miłości do ludzi” finansowanym ze środków Norweskiego Mechanizmu 
Finansowego 2014-2021 (85%) oraz budżetu państwa (15%). W ramach programu „Rozwój 

Lokalny” zaplanowano realizację przedsięwzięcia „Utworzenie systemu Jarosławskiej Karty 
Miejskiej oraz opracowanie Jarosławskiej Mapy Dostępności”. Działanie to wynika 
z przeprowadzonej diagnozy na etapie przygotowywania dokumentacji aplikacyjnej oraz 
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opracowanych dwóch dokumentów strategicznych: Planu Rozwoju Lokalnego i Planu Rozwoju 
Instytucjonalnego. Projektowana uchwała nie stanowi aktu prawa miejscowego, bowiem nie 
posiada cech, które umożliwiłyby zakwalifikowanie jej do tej kategorii aktów. Tym samym nie 
podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego -Wyrok NSA III 

OSK 4639/21 z dnia 14 grudnia 2022 r. 

O godz. 10.30 na obrady sesji powrócili radny Sebastian Kogut i radny Jarosław Litwiak 

O godz. 10.27 obrady sesji opuściła radna Magdalena Cisek-Skiba 

W punkcie tym radni złożyli następujące wnioski: 
, radny Mariusz Walter, aby w par. 5 pkt 2) w miejsce słów: "rozliczają podatek rolny' 

wpisać: "opłacają podatek rolny" (ostatecznie wniosek został przez radnego wycofany), 

radny Mariusz Walter, aby w par. 5 pkt 3) rozdzielić na dwa odrębne punkty 
uregulowanie, iż do korzystania z Programu uprawnione są: osoby zamieszkujące na 

terenie Gminy Miejskiej Jarosław, korzystające ze świadczeń udzielanych przez MOPS 
i osoby nieosiągające dochodów opodatkowanych, 

radny Mariusz Walter, aby w par. 6 ust. 4 wyraz "lub" zastąpić wyrazem "i", 

radny Marcin Nazarewicz, aby w par. 9 wykreślić po słowach "jej wydania i regulamin 
korzystania z Karty" dodać par. 13, par. 12 otrzyma wtedy brzmienie: "Regulamin 

uchwali Rada Miasta Jarosławia w odrębnej uchwale”, par. 13 otrzyma brzmienie 
"Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia", 

radny Mariusz Walter, aby w par. 6 ust. 2 zmienić wiek dziecka z 6 roku życia, na 7 
rok życia, 

radny Marcin Nazarewicz, aby w par. 6 ust. 4 nadać brzmienie: "Karta wydawana jest 
po zweryfikowaniu spełnienia wymogów określonych w par. 5 i złożeniu stosownego 

wniosku. Karta wydawana będzie w formie aplikacji mobilnej lub plastikowej zawierać 
będzie kod kreskowy lub kod QR". 

O godz. 10.35 na obrady sesji powróciła radna Magdalena Cisek-Skiba. 

O godz. 10.35 obrady sesji opuściła wiceprzewodnicząca rady Bożena Łanowy. 

Głos w dyskusji zabrał radny Wiesław Strzępek, radny Mariusz Walter i radny Marcin 

Nazarewicz pytając m.in.: 

czy nie należałoby ujednolicić wieku dziecka, które może korzystać z bezpłatnych 
przejazdów, gdyż przy projekcie uchwały nr I w uchwale źródłowej w sprawie ustalenia 
cen urzędowych za usługi przewozowe transportu zbiorowego na terenie Miasta 

Jarosławia z 2011 r. w $ 4 ust. 2 punkt 1) jest mowa o dzieciach do lat 4, natomiast 
w projekcie uchwały na druku nr 2 w $ 6 ust. 2 jest zapis, że zniżki, ulgi, preferencje 

i uprawnienia w ramach programu przysługują dzieciom, które nie ukończyły 6 roku 

życia, 

jaki jest katalog zniżek, ulg i preferencji w pozostałych podanych sześciu obszarach 
życia publicznego: oświata, kultura, handel, usługi, sport i rekreacja, 

w jaki sposób będzie funkcjonowała „Jarosławska Karta Mieszkańca”, która jest 

działaniem określonym w projekcie pn. „JarosLove — z miłości do ludzi” (w 80% 
finansowanego z funduszy norweskich) po zakończeniu tegoż projektu, 

czy właściwe jest sformułowanie zawarte w $ 5 pkt 4) mówiące, że do korzystania 
z Programu uprawnione są „dzieci osób, o których mowa w pkt 1-3 do ukończenia przez 

nie 18 roku życia, a jeżeli uczą się nadal do ukończenia przez nie nauki, nie dłużej niż 
do ukończenia 25 roku życia” — skoro tak naprawdę są to już osoby dorosłe, które po 
ukończeniu 18 lat posiadają wszelkie uprawnienia, 
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o szczegółowe wyjaśnienie zapisu zawartego w $ 5 pkt 1) stanowiącym o osobach, które 

rozliczają podatek dochodowy od osób fizycznych w urzędzie skarbowym (...), 

o koszty, jakie będzie musiała ponieść gmina z tytułu wdrożenia „Jarosławskiej Karty 
Mieszkańca” w kontekście dyskusji, jaka była prowadzona na jednej z poprzednich sesji 
w kwestii konieczności zmniejszenia ulg dla posiadaczy Karty Dużej Rodziny: radni 

wnioskujący wtedy o zwiększenie ulg za odpady komunalne dla rodzin wielodzietnych 
proszeni byli o wskazanie źródła finansowania; 

czy w ramach naboru środków z funduszy norweskich przewidziano, że z tych 
pieniędzy będzie opłacona część ulg, które zostaną przyznane mieszkańcom, 

czy nie jest tak, że podjęcie przedmiotowej uchwały będzie niejako przekazaniem przez 
radę miasta pełni władzy burmistrzowi w zakresie ulg, a więc burmistrz sam będzie 
decydował, komu i jaką ulgę przyznać, 

dlaczego radnym dzisiaj nie przedstawiono regulaminu Programu „Jarosławska Karta 
Mieszkańca” np. w formie załącznika do projektu uchwały. 

Z kolei radna Dorota Batiuk —Jankiewicz oraz wiceprzewodnicząca rady Bożena Łanowy 

podkreślały, że prowadzona dyskusja nie jest konstruktywną, jest tylko i wyłącznie piętrzeniem 
problemów. Radni powinni przegłosować uchwałę, która wprowadza szereg udogodnień dla 

mieszkańców Jarosławia. Jeśli program wejdzie w życie to będzie możliwość zweryfikowania 
ewentualnych błędów, ale zadziwiające jest, że co niektórzy radni już dziś z góry zakładają, że 
błędy wystąpią. 

Odpowiedzi udzielali burmistrz miasta Waldemar Paluch, sekretarz miasta Magdalena 
Kapusta oraz radca prawny Mariusz Prychocin tłumacząc, że: 

„Jarosławska Karta Mieszkańca” jest programem społecznym, mającym przyczynić się 
do poprawy życia mieszkańców (podatników), który będzie realizowany w kilku 

obszarach tj.: oświata, kultura, sport i rekreacja, turystyka, handel i usługi, pomoc 
społeczna oraz transport miejski, 

program skierowany jest wyłącznie do mieszkańców Jarosławia, 

wprowadzenie programu ma zachęcić osoby spoza Jarosławia do osiedlania się na 
terenie miasta, 

Jarosławska Karta Miejska będzie wydawana w formie mobilnej lub 
tradycyjnej/plastikowej, 

w ramach tego programu stworzony będzie system różnego rodzaju zniżek, ulg, 
preferencji i uprawnień, 

instytucje podległe miastu przedstawiły propozycje zastosowania zniżek, ulg, 
preferencji, itd.; w chwili obecnej są one sprawdzane pod kątem możliwości wdrożenia 

do systemu informatycznego; cały katalog tych uprawnień będzie przedstawiony 
w momencie, gdy aplikacja już zafunkcjonuje, 

program ma być zrealizowany do 31 marca br., 

zgodnie z zawartą umową program będzie wspierany, przygotowywany i zabezpieczany 
przez wykonawcę przez okres 5 lat po zakończeniu trwania umowy, 

w $ 7 wyraźnie napisano, że „Zniżki, ulgi, preferencje, uprawnienia obowiązujące 
w ramach Karty określą odrębne uchwały Rady Miasta Jarosławia, zarządzenia 
Burmistrza Miasta Jarosławia oraz porozumienia zawarte z partnerami”, 

w kolejnych tygodniach, miesiącach i latach zamierza się poszerzać wachlarz 
uprawnień dla mieszkańców w ramach Jarosławskiej Karty Mieszkańca, 

niektóre rzeczy uregulowane zarządzeniami burmistrza wynikają z przepisów prawa; 
np. rada miasta upoważniła burmistrza do ustalania opłat za korzystanie z obiektów 
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użyteczności publicznej w zakresie sportu, tak więc ustalenie opłat w zakresie sportu 

przez burmistrza nie będzie sprzeczne z przepisami, 

e zapisy zawarte w $ 5 pkt 4) i pkt 5) oraz w $ 6 ust. 2 poświęcone dzieciom są 
kompatybilne, gdyż dzieci do 6 roku życia nie będą miały karty, będą korzystały 

z uprawnień na bazie karty rodzica dzieci do ukończenia 18 roku życia i do dzieci 
uczących się do 25 roku życia, zatem uważa się, że zapisy te nie są rozbieżne z zapisami 
zawartymi w uchwale źródłowej w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi 
przewozowe transportu zbiorowego na terenie Miasta Jarosławia z 2011 r. w $ 4 ust. 2 
punkt 1), w których jest mowa o dzieciach do lat 4, 

e w $9 projektu uchwały na druku nr 2 wpisano, że „Burmistrz Miasta Jarosławia ustali 
wzór Karty, wzór wniosku o wydanie karty, zasady jej wydania i regulamin korzystania 
z Karty”, 

e trwają prace nad projektem regulaminu i jest on obecnie weryfikowany przez biuro 
prawne, 

e w pierwszej kolejności należy podjąć uchwałę dotyczącą programu, a dopiero później 
podjąć kroki związane z opracowaniem regulaminu. 

W związku ze złożonymi wcześniej wnioskami radnych, przewodniczący Rady Miasta 
Jarosławia Szczepan Łąka poddał kolejno pod głosowanie: 

e wniosek radnego Mariusza Waltera do projektu uchwały nr 2, aby w par. 5 pkt 3) 
rozdzielić na dwa odrębne punkty uregulowanie, iż do korzystania z Programu 
uprawnione są: osoby zamieszkujące na terenie GM Jarosław, korzystające ze 

świadczeń udzielanych przez MOPS i osoby nieosiągające dochodów 
opodatkowanych 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 
„za”-6, 

„przeciw ” - 12, 

„wstrzymał się” - 1, 
odrzuciła ww. wniosek do projektu uchwały nr 2, aby w par. $ pkt 3) rozdzielić na dwa 

odrębne punkty uregulowanie, iż do korzystania z Programu uprawnione są: osoby 

zamieszkujące na terenie GM Jarosław, korzystające ze świadczeń udzielanych przez MOPS 
i osoby nieosiągające dochodów opodatkowanych 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 

e wniosek radnego Mariusza Waltera do projektu uchwały nr 2, aby w par. 6 ust. 4 
wyraz "lub" zastąpić wyrazem "i" 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 
„za”-6, 

„przeciw ” - 12, 

„ wstrzymał się” - 1, 
odrzuciła ww. wniosek do projektu uchwały nr 2, aby w par. 6 ust. 4 wyraz "lub" 

UBAAA zastąpić wyrazem "i 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 

e wniosek radnego Marcina Nazarewicza do projektu uchwały nr 2, aby w par. 9 
wykreślić po słowach "jej wydania i regulamin korzystania z Karty" dodać par. 13, 
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par. 12 otrzyma wtedy brzmienie: "Regulamin uchwali Rada Miasta Jarosławia 
w odrębnej uchwale" par. 13 otrzyma brzmienie "Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia". 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 

„za”-6, 
„przeciw” - 13, 

„wstrzymał się” - brak, 
odrzuciła ww. wniosek do projektu uchwały nr 2, aby w par. 9 wykreślić po słowach 

"jej wydania i regulamin korzystania z Karty" dodać par. 13, par. 12 otrzyma wtedy 

brzmienie: "Regulamin uchwali Rada Miasta Jarosławia w odrębnej uchwale”, par. 

13 otrzyma brzmienie "Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia". 
-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu. 

e wniosek radnego Mariusza Waltera do projektu uchwały nr 2, aby w par. 6 ust. 2 
zmienić wiek dziecka z 6 roku życia, na 7 rok życia 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 19 radnych przy głosach: 

„za”-6, 
„przeciw ” - 12, 

„wstrzymał się” - 1, 

odrzuciła ww. wniosek do projektu uchwały nr 2, aby w par. 6 ust. 2 zmienić wiek dziecka 
z 6 roku życia, na 7 rok życia 

- raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

O godz. 11.40 obrady sesji opuścili radny Witold Duszyński i przewodniczący rady Szczepan Łąka 

Od godz. 11.40 wiceprzewodnicząca rady Agnieszka Wywrót przewodniczyła obradom sesji 
z uwagi na chwilową nieobecność przewodniczącego. 

e wniosek radnego Marcina Nazarewicza do projektu uchwały nr 2, aby w par. 6 ust. 
4 nadać brzmienie: "Karta wydawana jest po zweryfikowaniu spełnienia wymogów 

określonych w par. 5 i złożeniu stosownego wniosku. Karta wydawana będzie 

w formie aplikacji mobilnej lub plastikowej zawierać będzie kod kreskowy lub kod 
QR" 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 17 radnych przy głosach: 

„Zza "- 9 , 

„przeciw ” - 4, 

„wstrzymał się” - 4, 

przyjęła ww. wniosek do projektu uchwały nr 2, aby w par. 6 ust. 4 nadać brzmienie: 

"Karta wydawana jest po zweryfikowaniu spełnienia wymogów określonych w par. 
5 i złożeniu stosownego wniosku. Karta wydawana będzie w formie aplikacji 

mobilnej lub plastikowej zawierać będzie kod kreskowy lub kod QR" 
-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu. 

O godz. 11.44 na obrady sesji powrócił radny Witold Duszyński o przewodniczący Rady Szczepan Łąka. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 2 wraz z przyjętą poprawką. 
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Rada Miasta w obecności 19 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —17 , „przeciw” — brak i „wstrzymał się” —2 
podjęła uchwałę nr 971/LXXIV/2024 w sprawie wprowadzenia 
Programu "Jarosławska Karta Mieszkańca ze raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
971/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 

3/ w sprawie budżetu obywatelskiego Gminy Miejskiej Jarosław - projekt stanowi załącznik nr 

24 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że budżet 
obywatelski mocno zakorzenił się w jarosławskim życiu publicznym. Już pierwsza edycja tej 
szczególnej formy partycypacji społecznej pokazała, że jarosławianie chcą aktywnie zmieniać 

swoje miasto, a kolejne edycje, zwłaszcza te od 2017 roku, czyli od wprowadzenia szeregu 
ulepszeń do procedury zgłaszania i wyboru projektów, przyniosły kolejne sukcesy zarówno co 

do liczby projektów, jak i osób głosujących na nie. W ostatnich pięciu latach mieszkańcy 
miasta zgłosili łącznie 353 pomysły, 331 zostało poddanych pod głosowanie, aż 156 

ciekawych zadań jarosławianie wybrali do realizacji. Przyjęcie proponowanej uchwały 
w obecnym terminie oznacza, że po rocznej przerwie, w 2024 roku będzie możliwe ogłoszenie 
dziesiątej edycji Jarosławskiego Budżetu Obywatelskiego, z wyborem zadań do realizacji 

w przyszłym roku. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter oraz radny Marcin Nazarewicz prosząc 
o wyjaśnienie: 

e czy w związku ze zbliżającymi się wyborami samorządowymi nie byłoby zasadnym, 

aby kwestia przyszłorocznego budżetu obywatelskiego została pozostawiona dla nowej 
rady miasta, 

e z jakich względów projekt uchwały na druku nr 3 został przedłożony na sesję zwołaną 

w trybie nadzwyczajnym, 

e czym była spowodowana likwidacja poprzedniego budżetu obywatelskiego, i kto z taką 
inicjatywą wtedy wystąpił, 

e czy wprowadzenie w tej chwili budżetu obywatelskiego ma na celu, by w przestrzeni 
publicznej było przekonanie, że inicjatorem tego przedsięwzięcia jest burmistrz 
Waldemar Paluch, gdy tak naprawdę pomysł ten został wdrożony jeszcze przez 

burmistrza Andrzeja Wyczawskiego, 

e czy w ślad za budżetem obywatelskim planowana jest uchwała wykraczająca poza rok 
budżetowy, aby zabezpieczyć środki finansowe. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 3. 

Rada Miasta w obecności 19 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —19, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” —brak 

podjęła uchwałę nr 972/LXXIV/2024 w sprawie budżetu 
obywatelskiego Gminy Miejskiej Jarosław raport z przeprowadzonego 
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imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu, uchwała nr 

972/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 

Przerwa w obradach sesji od godz. 11.49 dp godz. 12.15 

Po przerwie na obrady sesji nie powrócił radny Maciej Wałęga. 

4/ w sprawie ustanowienia ograniczonych praw rzeczowych - projekt stanowi załącznik nr 27 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że w związku 

z podjętymi uchwałami w 2023 roku dotyczącymi wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
prawa wieczystego użytkowania nieruchomościami wraz z prawem własności zabudowy 
i ustanowienia ograniczonych praw rzeczowych PKP S.A. wniosła o podjęcie dodatkowej 

uchwały dotyczącej ustanowienia na prawie wieczystego użytkowania służebności przejazdu 
i przechodu na działce nr 1/52 na rzecz każdoczesnych użytkowników lub właścicieli działek 

nr 1/22 i 1/24 oraz ustanowienie na prawie wieczystego użytkowania dz. 1/10 i 1/52 służebności 
przesyłu na rzecz PKP S.A. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter oraz radny Wiesław Strzępek pytając: 

e czy dołączenie do projektu uchwały na druku nr 3 dwóch mapek oznacza, że sprawa 
dotyczy dwóch tematów, 

e dlaczego tylko w przypadku pierwszej mapki podano, iż droga ma 5 metrów szerokości, 

e czyją własnością jest teren zaznaczony na drugiej mapce jako wydłużenie służebności 
(cienka linia niebieska), 

e co stanie się z firmami i hurtownią, które prowadziły działalność na tym terenie, 

e czy PKP, która przekaże miastu nieodpłatnie działki będzie musiała zapłacić za 
ustanowienie służebności, 

e czy służebność została poparta zawarciem jakiegoś porozumienia pomiędzy PKP, 
a burmistrzem, czy jest to jednostronne oczekiwanie ze strony PKP, 

e czy to PKP postanowiło o przekazaniu miastu działek w wieczyste użytkowanie, czy 
zostało to ustalone na podstawie porozumienia wynegocjowanego pomiędzy stronami, 

gdyż służebność ta jest dosyć „mocno rozbudowana” nie tylko w kwestii ewentualnej 
naprawy czy też remontu, ale również przebudowy infrastruktury. 

Odpowiedzi udzielali burmistrz miasta Waldemar Paluch oraz dyrektor Wydziału GKN 
Grażyna Strzelec informując, iż: 

e dwukrotnie już na sesji mówiono, że w związku z budową centrum przesiadkowego 
przed dworcem PKP miasto zamierza przejąć tereny kolejowe, by je odpowiednio 
zagospodarować, 

e w projekcie uchwały na druku nr 3 jest mowa nie o przejęciu tych terenów 
i udostępnieniu przejazdu tylko o służebności dla PKP, 

e sprawa dotyczy dwóch służebności, pierwsza przechodu i przejazdu jest pasem 

5-metrowym na działce oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków jako nr 
1/52; druga służebność to służebność przesyłu - na działce tej zlokalizowany jest 
wodociąg; właścicielem tej nieruchomości jest PKP, 

e skoro PKP zamierza przekazać nieodpłatnie miastu działki nr 1/52, 1/22 i 1/24 planuje 
się zabezpieczyć dojazd do tych nieruchomości, 
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e odkilku lat toczy się już sprawa przekazania miastu działek od PKP, pierwsze rozmowy 
i uchwały były podejmowane już w 2020 roku. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 4. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —16, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę nr 973/LXX1V/2024 w sprawie ustanowienia 

ograniczonych praw rzeczowych raport z przeprowadzonego imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu, uchwała nr 973/LXX1V/2024 

stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

5$/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok - projekt stanowi 

załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że złożony przez 

Gminę Miejską Jarosław wniosek (z 8.12.2023) o zwiększenie dofinansowania projektu 
„JarosLove — z miłości do ludzi” uzyskał pozytywną ocenę. Gminie przyznane zostanie 
dofinansowanie, zgodnie ze złożonym wnioskiem i wyniesie 1 882 587,40 zł. Zwiększenie 
dofinansowania będzie pokryte ze środków Norweskiego Mechanizmu Finansowego 

i przeznaczone na wyartykułowane w niniejszej uchwale zadania. 

Głos w dyskusji zabierali radny Marcin Nazarewicz, radny Wiesław Strzępek oraz radny 

Mariusz Walter pytając: 

e czym podyktowany był wniosek o zwiększenie dotacji, czy pojawiły się nowe zadania, 
czy też nie wystarczyło środków finansowych na już zaplanowane zadania, 

e czy w związku z uzyskaniem dodatkowego dofinansowania zostanie również 
zwiększony zakres realizacji projektu, a jeśli tak — to, co zostanie zrobione oprócz tego, 
co pierwotnie było zaplanowane, 

e czy część kwoty z uzyskanego dodatkowego dofinansowania będzie przeznaczona na 

realizację zadań przewidzianych w Jarosławskiej Karcie Mieszkańca, 

e co dokładnie planuje się zrealizować w ramach kwoty I mln 600 tys. zł odnośnie 
zadania pn. Utworzenie Informatycznego Centrum Zarządzania Miastem — SMART 
CITY JAROSŁAW — FUNDUSZE NORWESKIE na program „Rozwój Lokalny” — 

2021 rok. 

Odpowiedzi udzielała dyrektor BSFiOI Edyta Pytko tłumacząc, że: 

e przy w projekcie pn. „„JarosLove — z miłości do ludzi” w przypadku zadań związanych 
z utworzeniem Punktu Obsługi Inwestora i Informatycznego Centrum Zarządzania 
Miastem podobnie, jak i inne miasta - Jarosław otrzymał informację o pojawieniu się 

oszczędności - w związku z tym uznano, że warto skorzystać z okazji, by można było 
z tych pieniędzy wzmocnić przede wszystkim zaplecze informatyczne — i taką zgodę 

miasto uzyskało z Ministerstwa, które pozytywnie zaopiniowało złożony wniosek, 

e z dodatkowego dofinansowania zamierza się np. dokonać zakupu macierzy urządzeń 
typu UTM, czego pierwotnie nie zakładano. 
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Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 5. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” -14 , „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 4 
podjęła uchwałę nr 974/LXX1V/2024 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok - raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
974/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 

6/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok - projekt stanowi 

załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Gmina Miejska 

Jarosław otrzymała zawiadomienie o określonej w projekcie niniejszej uchwały wysokości 
części rozwojowej subwencji ogólnej podzielonej na części przysługujące gminom, powiatom 

i województwom - proporcjonalnie do wysokości udziału kwoty dochodów planowanych na 
rok 2024 z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych gmin, 

powiatów i województw w łącznej kwocie dochodów wszystkich jednostek samorządu 
terytorialnego z tego tytułu. 

Kwotę proponuje się przeznaczyć na następujące zadania; 

1) „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w ul. Jana Tarnowskiego poprzez rozdział 
kanalizacji ogólnospławnej. Odbudowa drogi z budową skrzyżowania" w ramach Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych - edycja druga (000-600-101) - 
158 312,36 zł. Zadanie jest w realizacji. W 2023 roku wykonawca zafakturował wykonane 
roboty na kwotę 2 411 188,32 zł. Niewykorzystane, wynikające z zawartych umów środki 

z 2023 roku, planuje się przesunąć na rok bieżący w kwocie 158 312,36 zł. Obecnie 
zaplanowana na to zadanie kwota w budżecie to 13 913 513,01 zł, w tym ze środków z Rządo- 

wego Funduszu Polski Ład: 13 613 513,01 zł. 

2) „Budowa bocznej ul. Pogodnej, ul. Letniej oraz drogi na działkach nr 476/4, 477/17, 476/5, 
475/7 obręb 4" w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 
- edycja druga (000-600-103) - 744 177,81 zł. Zadanie jest w realizacji. Ze względu na warunki 
pogodowe, nie zostały wykonane wszystkie zaplanowane na 2023 rok roboty, co nie pozwoliło 

wykonawcy na fakturowanie. Stąd niezbędne było przesunięcie płatności na bieżący rok. 
Obecnie zaplanowana na to zadanie kwota w budżecie to 2 905 878,47 zł, w tym ze środków 
z Rządowego Funduszu Polski Ład: 2 805 878,47 zł. 
3) Droga na terenie objętym mpzp Za Parkiem - na wypłatę odszkodowań i wykup gruntów - 
400 000 zł; 

4) BO2023 - Miejska wypożyczalnia rowerów dostępna dla wszystkich [A2 04] w rozdziale 

60022 (106-600-003) - 44 900,00 zł. Zadanie było realizowane w ramach budżetu 

obywatelskiego w 2023 roku. Z kwoty planowanej 100 000.00 zł wykorzystane zostało 
35 124,95 zł. Pozostała niezapłacona faktura za dostarczony sprzęt (7 szt. rowerów) na kwotę 

44 900,00 zł. Dostawca wystawił fakturę 6 lutego 2024 roku. W związku z powyższym 
proponuje się zabezpieczyć środki na powstałe zobowiązanie. 
5) Projekt SP nr 11 - TERMOMODERNIZACJA BUDYNKU Sz.P. Nr 11 z Oddziałami Inte- 

gracyjnymi im. Adama Mickiewicza w Jarosławiu - dofinansowanie ze środków Mechanizmu 
Finansowego EOG w ramach Programu Środowisko, Energia i Zmiany Klimatu (000-801-012) 
- 789 496,61 zł. Zadanie jest w realizacji. W 2023 roku poniesione zostały wydatki 
za wykonane roboty na kwotę 3 420 199,57 zł. Niewykorzystane, wynikające z 
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zawartych umów środki z 2023 roku, planuje się przesunąć na rok bieżący. Obecnie zaplano- 
wana na to zadanie kwota w budżecie to 5 219 610,95 zł, w tym z dofinansowania ze środków 

zewnętrznych: 3 230 173,79 zł. 

6) Utworzenie bulwarów nad rzeką San - wydatki poniesione ze środków z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych - 

46 867,22 zł. Zadanie jest w realizacji. W 2023 roku wykonawca zafakturował wykonane 
roboty na kwotę 1 713 429,08 zł. Niewykorzystane, wynikające z zawartych umów środki 
z 2023 roku, planuje się przesunąć na rok bieżący: 
a) niniejszym projektem uchwały - własne środki w kwocie 46 867,22 zł; 

b) odrębnym projektem uchwały - niewykorzystane środki z Rządowego Funduszu Polski Ład 
w kwocie 3 230 173,79 zł. 

Obecnie zaplanowana na to zadanie kwota w budżecie to 4 080 173,79 zł, w tym ze środków 
z Rządowego Funduszu Polski Ład: 3 230 173,79 zł. 

O godz. 12.41 obrady sesji opuścił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 12.44 na obrady sesji powrócił radny Jarosław Litwiak. 

O godz. 13.13 obrady sesji opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

O godz. 13.14 na obrady sesji powrócił radny Marcin Nazarewicz. 

O godz. 13.18 obrady sesji opuścił radny Jarosław Litwiak. 

W punkcie tym radny Mariusz Walter zgłosił wniosek, aby projekt uchwały na druku nr 6 
rozdzielić na dwa odrębne projekty oraz aby kwotę 400 tys. zł zaplanowaną na drogę na terenie 

objętym MPZP Za Parkiem przenieść na kanalizację w Dzielnicy nr VII — ostatecznie wniosek 
został przez radnego wycofany. 

Głos w dyskusji zabierali radny Piotr Kozak, radny Mariusz Walter, radny Wiesław 
Strzępek oraz radny Marcin Nazarewicz prosząc: 

e o przedstawienie szerszych informacji na temat projektu uchwały, który zakłada 
zwiększenie wydatków na wykup gruntów i odszkodowania w sprawie drogi na terenie 
objętym MPZP terenu „Za Parkiem”, 

e o informację na temat podobno przegranej przez miasto sprawy sądowej (ile miasto 

musiało zapłacić z wyszczególnieniem kwoty głównej, odsetek i kosztów sądowych); 
czy przypadkiem kwota 400 tys. zł nie jest przeznaczona na wypłatę odszkodowania, 

e jakie 7 rowerów zostanie zakupionych za kwotę 44 900,00 zł, 
e o odpowiedź, dlaczego władze miasta nie są zainteresowane wykupem pod drogi 

działek od mieszkańców (dotyczy to terenów między ulicą Batalionów Chłopskich 
a Dolnoleżajską), a nabywają tereny „Za Parkiem”; mieszkańcy skarżą się, że takie 
podejście gminy do sprawy blokuje ich w inwestowaniu na własnych terenach, które 
w planie docelowo przeznaczone są pod drogi, 

e © wyjaśnienie, czy fakt, że zadania, na które zabezpieczone były środki finansowe 
w ubiegłorocznym budżecie (np. ul. Letnia, Tarnowskiego, Pogodna, bulwary nad 
Sanem) i które miały być zrealizowane, zafakturowane i zapłacone w 2023 roku są teraz 

(w projekcie nr 6) wskazane do finansowania z bieżącej subwencji - świadczy to o złej 
kondycji finansowej miasta, 

e o informację, dlaczego miasto nie płaci za wykonane zadania ze środków 

zabezpieczonych na ten cel w budżecie - tylko płaci z dodatkowej subwencji 
(wprowadzanej projektem uchwały nr 6), 

e o jednoznaczną odpowiedź, czy wedle wcześniejszych zapewnień w Szkole 
Podstawowej nr 11 uruchomiona została stołówka, jaka technologia została 
zastosowana, gdyż docieplenie budynku jest wykonywane w okresie zimowym, 

e do kiedy mają być wykonane prace związane z ociepleniem budynku SP nr 11, 
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e o odpowiedź, czy miasto nie zaplanowało środków finansowych w budżecie na wykup 
działek pod drogi, dlatego teraz przeznacza na ten cel pieniądze z subwencji dodatkowej. 

Odpowiedzi udzielali burmistrz miasta Wałdemar Paluch, skarbnik miasta Anna Gołąb 

oraz dyrektor Wydziału GKN Grażyna Strzelec tłumacząc, że: 

e większość terenów przeznaczonych w MPZP pod drogi na terenie osiedla „Za Parkiem” 
została wykupiona, pozostałą część zamierza się wykupić - stąd wniosek 
o przeznaczenie na ten cel środków finansowych, 

e w ramach budżetu obywatelskiego realizowane było zadanie związane z wypożyczalnią 
specjalnych (droższych) rowerów dla osób z niepełnosprawnościami, 

e miasto sukcesywnie dokonuje wykupu terenów pod drogi, tam gdzie posiada już 
projekty, 

e mieszkańcy będący właścicielami terenów zaznaczonych w MPZP jako drogi (dot. 
terenów przy ul. Dolnoleżajskiej) mogą użytkować te tereny w dotychczasowy sposób 
i nic nie jest im blokowane, 

e w roku ubiegłym miasto miało zabezpieczone środki własne na zadania tj. ul. Letnia, 
Tarnowskiego, Pogodna czy bulwary nad Sanem - wydatki te jednak nie zostały 

zrealizowane, gdyż roboty wykonano w stopniu niezadawalającym, a zadania te są 
realizowane w cyklach dwuletnich, 

e nieprawdą jest, że miasto nie miało pieniędzy na zapłacenie faktur za ww. zadania, 
w chwili obecnej bilans jest na ukończeniu, a na rachunku podstawowym budżetu 

widnieje kwota 15 lub 16 mln zł (radni otrzymają bilanse w ustawowym terminie), 

e według zapewnień pani inspektor Wydziału Infrastruktury Technicznej przy inwestycji 

w SP nr 11 zostały użyte nowoczesne materiały, zastosowano technologię odpowiednią 
do warunków atmosferycznych. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 6. 

Rada Miasta w obecności 17 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach. „za”-16, „przeciw — braki „wstrzymał się”- 1 podjęła 

uchwałę nr 975/LXXIV/2024 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
975/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

7/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

O godz. 13.25 na obrady sesji powrócił radny Jarosław Litwiak. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że na podstawie 

informacji ministra finansów o przyjętych w ustawie budżetowej na rok 2024 z dnia 18 stycznia 
2024 r. rocznych kwotach subwencji ogólnej, zwiększa się dochody i wydatki budżetu Gminy 
Miejskiej Jarosław na rok budżetowy 2024, jak przedstawiono w treści niniejszego projektu. 
Określona w ustawie budżetowej na rok 2024 kwota części oświatowej subwencji ogólnej 

została ustalona w wysokości łącznej kwoty części oświatowej subwencji ogólnej, nie 
mniejszej niż przyjęta w ustawie budżetowej w roku bazowym (2023), skorygowanej o kwotę 
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innych wydatków z tytułu zmiany realizowanych zadań oświatowych. W kwocie części 

oświatowej subwencji ogólnej planowanej na rok 2024 zostały uwzględnione skutki finansowe 
zmiany zakresu zadań oświatowych, w tym m.in.: 
- zmiana liczby etatów nauczycieli i struktury awansu zawodowego, 

- skutki planowanego wzrostu zatrudnienia z tytułu standaryzacji zatrudnienia psychologów 
i pedagogów szkolnych — kontynuacja zmian wprowadzanych od 1 września 2022 r., 
- skutki wzrostu o 30% średnich wynagrodzeń nauczycieli od 1 stycznia 2024 r. (w odniesieniu 
do nauczycieli początkujących — o 33%), 
- wzrost liczby dzieci posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, 

- wzrost kwoty dotacji udzielanych z budżetów jednostek samorządu terytorialnego w związku 
z szacowanym wzrostem kwoty finansowego standardu A oraz wzrostem subwencji naliczanej 

na uczniów w szkołach i placówkach, dla których jednostka samorządu terytorialnego nie jest 
organem prowadzącym, 
- skutki wzrostu odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli, 
- ujednolicenie od | września 2024 r. wymiaru godzin nauczania języka mniejszości. 

Środki na realizację ww. zadań przez placówki przedszkolne uwzględnione zostały w dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację zadań własnych gmin w zakresie wychowania 
przedszkolnego. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter, radny Wiesław Strzępek, radny Marcin 
Nazarewicz oraz radna Magdalena Cisek-Skiba pytając: 

e dla kogo mają być przeznaczone środki finansowe w wysokości 724 388,00 zł zawarte 
w załączniku - tabeli przedstawiającej szczegółowy podział środków dla 
poszczególnych jednostek budżetowych (przy pozycji UMI), 

e czy wykonana została kalkulacja, czy zaproponowany przez rząd poziom subwencji 
oświatowej na poziomie 30-33% na wynagrodzenia dla nauczycieli będzie 
wystarczający, 

e dlaczego wszędzie odnosi się tylko do wynagrodzeń dla nauczycieli wraz z pochodnymi 
natomiast nie ma wzmianki, co do propozycji wyrównania podwyżek dla pozostałych 
pracowników systemu oświaty zatrudnionych na podstawie Kodeksu Pracy, a nie Karty 
Nauczyciela, 

e dlaczego w projekcie uchwały nie wyszczególniono kwot dotacji dla poszczególnych 
szkół niepublicznych, 

e dlaczego nowa linia autobusowa, która kursuje do części osiedla „Za Parkiem” dowozi 
dzieci na określoną godzinę tylko do jednej szkoły podległej miastu, skoro w pobliżu 

znajduje się druga placówka miejska, 

e dlaczego nowa linia autobusowa dojeżdża jedynie do połowy ulicy Grodziszczańskiej, 
a rozkład jazdy nowej linii nie został dostosowany do potrzeb mieszkańców, 

e z jakich względów nie zsynchronizowano zajęć lekcyjnych w obydwu szkołach, tak by 
z przejazdu autobusem mogli korzystać uczniowie obydwu szkół, 

e kiedy zostanie naprawiona zepsuta winda dla osób z niepełnosprawnościami w Szkole 
Podstawowej nr 11, 

e czy można rozumieć, że wprowadzone przez PWiK na początku roku podwyżki cen za 
wodę będą stanowić dodatkowy dochód, który zostanie przeznaczony na bezpłatny 

transport zbiorowy. 

Odpowiedzi udzielali burmistrz miasta Waldemar Paluch oraz skarbnik miasta Anna 

Gołąb tłumacząc, że: 
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e zapis dotyczy paragrafu 2540, a więc jest to dotacja podmiotowa z budżetu dla 

niepublicznej jednostki z przeznaczeniem dla konkretnych szkół, przekazywana przez 
urząd; nie są to środki dla urzędu miasta, 

e w projekcie uchwały przedstawionej radnym zostało wszystko wyszczególnione, gdyż 
w $ 1 ust. 2 pkt 1) lit. e wyraźnie napisano, że kwota 344 388,00 zł jest przeznaczona 

jako dotacja podmiotowa z budżetu dla niepublicznej jednostki systemu oświaty 
z przeznaczeniem dla Szkoły Podstawowej Sióstr Niepokalanek im. bł. Marceliny 

Darowskiej; w kolejnym punkcie 3) — dla Niepublicznego Profilowanego Przedszkola 
Dla Dzieci z Autyzmem „Dobry Początek”; w punkcie 6) lit. e — dla Szkoły 
Podstawowej Sióstr Niepokalanek im. bł. Marceliny Darowskiej, 

e rozkład jazdy autobusu dowożącego dzieci do szkoły zostanie przeanalizowany, 
zweryfikowany i dostosowany do zajęć lekcyjnych w obydwu szkołach. 

Wiceprzewodnicząca rady Agnieszka Wywrót oświadczyła, że bardzo cieszy ją fakt, iż 

została uruchomiona na obszarze miasta nowa linia autobusowa, gdzie dotąd nie dojeżdżał 
żaden autobus. Faktycznie jako radna była zainteresowana tą sprawą i osobiście składała 
wnioski o jej realizację. Obecnie prowadzone są rozmowy mieszkańców ze Starostwem, by 

została przygotowana odpowiednia infrastruktura drogowa, która pozwoli wydłużyć trasę 
przejazdu (za wiadukt). 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 7. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” — 18 , „przeciw” —brak i „wstrzymał się - brak 
podjęła uchwałę nr 976/LXX1W/2024 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
976/LXXIV/2024 stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 

8/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 

O godz. 13.39 obrady sesji opuścił radny Mariusz Walter. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że Gmina Miejska 

Jarosław realizuje projekt pn. Utworzenie bulwarów nad rzeką San — wydatki poniesione ze 
środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację 
zadań inwestycyjnych. Zadanie jest w realizacji. Ze względu na warunki pogodowe, nie zostały 
wykonane wszystkie zaplanowane na 2023 rok roboty, co nie pozwoliło wykonawcy na 

fakturowanie do wysokości środków zaplanowanych na 2023 rok. Stąd niezbędne było 
przesunięcie płatności na bieżący rok. 

Głos w dyskusji zabierali radny Mariusz Walter oraz radny Marcin Nazarewicz pytając: 

e naco zostały wykorzystane środki zaplanowane na 2023 rok na zapłacenie faktur, które 
nie zostały wystawione, 

e czy środki z Polskiego Ładu są wypłacane na zasadzie zaliczki czy refundacji, 

e w jakim stopniu miasto wykorzystało otrzymane dotacje. 
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Odpowiedzi udzielała skarbnik miasta Anna Gołąb tłumacząc, że: 

e zadanie jest w realizacji, roboty są dość wysoko zaawansowane, gmina była przekonana, 

że będzie mogła sięgnąć pod koniec listopada po środki z Polskiego Ładu, ale 
wykonawca nie przedstawił faktury, niemniej gmina z własnych środków zapłaciła za 
roboty wykonane na bulwarach, 

e środki z Polskiego Ładu nie mogą być refundowane z uwagi na wielkość kwoty, gmina 
wnioskuje o zaliczkę. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 8. 

Rada Miasta w obecności 16 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” — 17, „przeciw” — brak i „wstrzymał się ”- brak 
podjęła uchwałę nr 977/LXX1V/2024 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2024 rok - raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
977/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 

9/ w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok 
budżetowy w związku z realizacją projektu pn. "Nadbudowa_i przebudowa Hali sportowo- 

widowiskowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Jarosławiu" w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji strategicznych - edycja ósma — projekt stanowi 
załącznik nr 42 do protokołu 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że na podstawie 

otrzymanej promesy nr edycja 8/2023/4967/Polski Ład z Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych - edycja ósma, zadania "Nadbudowa i przebudowa Hali 
sportowo-widowiskowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Jarosławiu" realizowane 
będzie w okresie dwóch lat - tj. do 31.12.2025 r. 

O godz. 13.49 obrady sesji opuścił przewodniczący rady Szczepan Łąka . 

Od godz. 13.49 wiceprzewodnicząca rady Agnieszka Wywrót przewodniczyła obradom sesji 
z uwagi na chwilową nieobecność przewodniczącego. 

O godz. 13.51 obrady sesji opuściła radna Jolanta Makarowska. 

O godz. 13.52 obrady sesji opuścił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 13.53 na obrady sesji powrócił przewodniczący rady Szczepan Łąka. 

O godz. 13.54 na obrady sesji powrócił radny Sebastian Kogut. 

O godz. 13.55 na obrady sesji powróciła radna Sebastian Jolanta Makarowska. 

Głos w dyskusji zabrali radny Wiesław Strzępek oraz radny Marcin Nazarewicz pytając: 

e o całkowity koszt inwestycji związanej z nadbudową i przebudową Hali sportowo- 
widowiskowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Jarosławiu (z uwzględnieniem 

dotacji zewnętrznej i bez niej), 

e czy gmina posiada kosztorys inwestorski, a więc dokument na bazie, którego ogłasza 
się postępowanie przetargowe na realizację zadania, i na jaką kwotę, 

e zczego wynika kwota 5 mln 707 tys. 436, 50 zł, którą gmina chce zabezpieczyć w 2025 
roku na realizację zadania, 
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e gdzie kluby sportowe będą mogły trenować i prowadzić rozgrywki w okresie remontu 

hali. 

Odpowiedzi udzielali burmistrz miasta Waldemar Paluch i skarbnik miasta Anna Gołąb 

informując, iż: 

e koszt zadania, o którym mowa w projekcie uchwały na druku nr 9 będzie wiadomy po 
przetargu, 

e gmina uzyskała dofinansowanie, którego wartość na dzień dzisiejszy zgodnie 
z wnioskiem, który złożyła stanowi 90%, a wkład własny 10% (jest to zabezpieczone 
w uchwale budżetowej jak i wieloletniej prognozie finansowej), 

e wchwili obecnej podejmowane są działania, aby jak najszybciej uruchomić procedurę 
przetargową i rozpocząć inwestycję, by można było ją ukończyć w okresie wakacji 2025 

roku, czyli remont i modernizacja całej hali sportowej odbyłby się w ciągu jednego 
sezonu rozgrywkowego, 

e w budżecie miasta na 2024 rok zaplanowano na to zadanie środki finansowe 
w wysokości 7 mln 110 tys. 756 zł, w tym z dofinansowania, tak jak mówi uchwała 

zobowiązaniowa na 2025 rok 5 mln 707 tys. 436 zł; wkład własny to 1 mln 403 tys. 320 

zł, 

e kwestia rozgrywek i treningów podczas remontu hali była szeroko omawiana z klubami 
sportowymi i pełnomocnikiem burmistrza ds. sportu. 

O godz. 14.00 obrady sesji opuścił radny Piotr Kozak. 

O godz. 14.03 na obrady sesji powrócił radny Mariusz Walter i radny Piotr Kozak. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 9. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” — 18, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się '- brak 
podjęła uchwałę nr 978/LXXIV/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 
zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 

w związku z realizacją projektu pn. "Nadbudowa i przebudowa Hali 
sportowo-widowiskowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Jarosławiu" w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji strategicznych - edycja ÓSma — raport z przeprowadzonego imiennego 
głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu, uchwała nr 978/LXX1V/2024 

stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 

10/ w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy - projekt stanowi załącznik nr 45 

do niniejszego protokołu 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że projekt uchwały 
dotyczy oddania w najem na czas nieoznaczony lokalu użytkowego o powierzchni 25,00 m?, 
usytuowanego w budynku nr 19 — cmentarz komunalny przy ulicy Krakowskiej w Jarosławiu, 

położonego na nieruchomości oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków miasta 
Jarosławia obręb 5 jako działka nr 247. W związku z zakończeniem 3-letniej umowy najmu na 
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opisany wyżej lokal najemca złożył ponownie wniosek do Burmistrza Miasta Jarosławia 
o zawarcie kolejnej umowy na czas nieoznaczony. Zgodnie z art 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023.40 z późn. zm..) do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres 
zwykłego zarządu, w tym wydzierżawiania na czas dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

W myśl art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U.2023. 344 z późn. zm.), 
zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy, będących w zasobie gminy na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, następuje w drodze przetargu, przy 

czym rada gminy może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 10. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” — 16 , „przeciw” — brak i „wstrzymał się'- brak 

podjęła uchwałę nr 979/LXXIV/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 
oddanie w najem lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy — raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu, 
uchwała nr 979/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu 

11/w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy - projekt stanowi załącznik nr 48 

do niniejszego protokołu 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia Szczepan Łąka poinformował, że projekt uchwały 

dotyczy nieruchomości oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków miasta 
Jarosławia obręb 2 jako działka nr 1357 o powierzchni 0,2553 ha z przeznaczeniem uprawy 

rolne. W związku z zakończeniem 3-letniej umowy dzierżawy na opisaną wyżej nieruchomość 

dzierżawca złożył ponownie wniosek do Burmistrza Miasta Jarosławia o zawarcie kolejnej 
umowy na czas nieoznaczony. Zgodnie z art 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023.40 z późn. zm..) do wyłącznej właściwości rady 

gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających 
zakres zwykłego zarządu w tym wydzierżawiania na czas dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony. W myśl art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami (t. j. Dz. U.2023. 
344 z późn. zm.), zawarcie umów dzierżawy gruntów będących w zasobie gminy na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu, przy 

czym rada gminy może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 11. 

Rada Miasta w obecności 18 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” — 16, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się'- brak 
podjęła uchwałę nr 980/LXX1V/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 
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wydzierżawienie nieruchomości oraz na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy — raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu, 
uchwała nr 980/LXX1V/2024 stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu 

Ad X. Zakończenie obrad 

Przed zamknięciem obrad przewodniczący rady Szczepan Łąka przypomniał 
o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych, jednego na 2 miesiące przed 
upływem kadencji, a więc 2 podpisane egzemplarze z informacją na pierwszej 
stronie „Oświadczenie majątkowe sporządzone na 2 miesiące przed upływem 

kadencji organów j.s.t”, bez kopii zeznań PIT. Oświadczenia te nie mogą być 
złożone przed dniem 29 lutego 2024 r. Zaznaczył też, że radni muszą złożyć 
oświadczenia majątkowe za rok 2023, wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 r. 
w terminie do dnia 30 kwietnia 2024 r. wraz z kopią zeznań PIT. 

Z kolei radna Magdalena Cisek-Skiba poinformowała, że zaraz po zakończeniu 

sesji odbędzie się posiedzenie Komisji Budżetowej Rady Miasta Jarosławia. 

Przewodniczący Rady Miasta Jarosławia 

mgr Sza Łąka 

Nikt z radnych nie zgłosił pisemnego wystąpienia w trybie $77 ust.6 Statutu Gminy 

Miejskiej Jarosław. 

Prot aka 

eata Piskorz 

inspekter Wydziału Organizacyjno-Administracyjnego 

Mart aziarka 

inspekt ydziału Organizacyjno-Administracyjnego 
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